



Bestyrelsesmøde

Dato og sted: onsdag d. 4. maj 2022, Hotel SØMA - Aasiaat

Mødeemne: Årsregnskab

Deltagere

QBC-bestyrelse

Bestyrelsesformand Hanne Kristiansen (HK)

Næstformand Hans Jørgen Mørch (HJM)

Medlem Julia Pars (JP)

GE Qasigianguit Jakob Jensen (JJ)

GE Qeqertarsuaq Knud Andersen (KA)

GE Aasiaat/Kangaatsiaq Erne Lange Olsen (ELO)

Direktion

Gerth P. Olsen (GPO)

Referent

Linda B. Kleist (LBK)

Dagsordenen:

- 1) Godkendelse af dagsorden
- 2) Godkendelse af referat
- 3) Godkendelse af årsregnskab
 - a) revisionsprotokollat
 - b) årsregnskab 2021
 - c) Pkt. med revisor / bogholder
 - a. (uden direktion)
- 4) Meddelelser fra formanden
- 5) Orientering fra direktionen
- 6) Orienteringspunkter
- 7) Eventkalender
- 8) Bestyrelsens tid

Evt.



Referat:

1. Formanden byder velkommen
2. Dagsordenen blev godkendt
3. Foregående bestyrelsesmøde referat fra 8 februar blev godkendt med underskrift
4. Godkendelse af årsregnskab
 - a) Revisionsprotokollat
 - JP har følgende bemærkninger til revisionsprotokollat; det første bestyrelsen skal notere sig er, at der er en blank påtegning (uden forbehold) og at der er nogle få bemærkninger til forbedringer fra revisoren på side 3. Der er også den sædvanlige bemærkning om manglende funktionsadskillelse, som der er i mange små og mellemstore virksomheder. Det er et punkt, som ofte bliver nævnt af revisoren. HJM forklarede, hvordan forretningsgangene er i dag. HJM mener ikke at det kan gøres bedre end hvad der bliver gjort i dag. JP nævnte blot til info for bestyrelsen, at der altid kan rekvireres en bankkonto udskrift, hvis bestyrelsen ønsker det.
 - JP anbefaler, at der laves en beskrivelse af forretningsgange omkring godkendelse af omkostninger, da dette nævnes i revisionsprotokollatet og at hun bad om at bestyrelsen får denne at se.
 - HJM fortalte kort om hvorfor der er blevet betalt 4.709kr i renter og gebyrer for, for sent afregnede A-skatter.
 - GPO og HJM har aftalt at lave en ny måde at godkende omkostningerne på, således der ikke skal bruges for mange ressourcer til godkendelserne. (Dette blev illustreret via storskærmen)

Revisionsprotokollatet blev taget til efterretning af bestyrelsen.

- b) Årsregnskab 2021
 - HJM orienterede kort om regnskabet og om de ændringer der var til det der blev gennemgået ved sidste bestyrelsesmøde.
 - JP bemærkede, at bestyrelsen skal sikre, at der altid er et lille plus på årsresultatet



- JJ spurgte ind til hvor mange der får løn for de 1.4 mio. kr. HJM redegjorde for dette.

Bestyrelsen godkendte herefter årsregnskabet.

- c) Pkt. med revisor / bogholder (Uden direktion)

Bestyrelsen fandt det ikke nødvendigt at gennemgå punktet, da revisor ikke var inviteret med til mødet og HJM allerede har redegjort for de enkelte emner nævnt i revisionsprotokollatet.

5. **Meddelelser fra formanden**

- HK takker for samarbejdet
- HK ønsker en større tilslutning til møder, dialogmøder
- HK ønsker udvikling indenfor indkvartering, infrastruktur
- HK der er et kæmpe potentiale til udvikling af vores destinationer og hvordan kan vi fastholde og tiltrække unge til at vende tilbage til deres respektive byer efter uddannelse
- JJ pointerer at man har meget fokus på lufthavnsudvidelser, men skal man ikke også have fokus på det kommende vandkraftværk ved Qasigianguit-Aasiaat, i det der er meget udviklingspotentiale indenfor erhvervsudvikling.
- ELO denne forår skal der besluttes om hvornår bygningen af vandkraftværket skal påbegynde
- KA påpeger at operatørerne skal blive bedre til at samarbejde
- KA de større selskaber skal ikke få dominans over de lokale (små) aktører
- KA erhverv skal blive bedre til at følge lokale/nationale lovgivninger når der kommer udefra kommende arbejdskraft (ift. pension, skat)
- HK til næste møde, så skal QBC & DD komme med ideer erhvervsudvikling, når vandkraftværket kommer i værk
- KA det er udfordrende at få unge til at interessere sig for at skulle arbejde. Vi skal blive bedre til at oplyse unge om hvilke muligheder der er indenfor forskellige erhverv og turisme
- ELO GE har et vikardækningsprojekt i samarbejde med Gammeqarfik, der er for mange lærere der udebliver fra timer, og man kan være vikar hverdag, idet der er så mange der udebliver.



Bestyrelsen tog formandens beretning til efterretning.

6. Orientering fra direktionen

- GPO præsenterer omkring det foregående år
- Events som PKG har QBC & DD har deltaget til f.eks. arrangering af ture til politikkerne
- GPO har rådgivet forskellige folk (Jan-april) nogen har tanker om bl.a. at etablere et online medie og trykt avis, vaskeri, taxi i Aasiaat og Qasigiannuguit, snescooterudlejning, overtagelse af værksted i Qeqertarsuaq, 2 x restauranter (pizzarestaurant & gourmet), sandwichbar i Aasiaat
- KA pointerer omkring autoværksted, at selvom en businesscase kan virke reelt og fint, så er det de lokales købekraft (betalingskraft) der kan være en udfordring, og de lokale er for gode til at kritisere hinanden og nye virksomheder

- ELO anbefaler at GPO nævner værkstedforsikring ved næste møde med de erhvervsdrivende, for at sikre dem, at de får betaling for det service de laver
- GPO fortæller at den gamle billard klub ved Qassi er efterspurgt, nogle lokale har tanker om omdanne det til pizzeria og/eller gourmet restaurant
- GPO fortæller om de projekter som QBC arbejder med lige pt. bl.a. koncessionsprincipper, kortlægning af fjordsystemer, affaldshåndtering m.fl.
- Sprogkurset bliver måske ikke til noget, idet tilslutningen er meget lav
- HJM pointerer at der på et tidspunkt har været interesse for sprogkursus i Dansk, idet mange ikke er så god til sproget. HJM anbefaler at QBC kigger på sagen.
- QBC har afholdt kursus indenfor service og kultur, og taget betaling for det, som bestyrelsen før har opfordret direktionen til at gøre, dog er der stadig ikke så meget tilslutning
- Bestyrelsen spurgte om hvilke kanaler QBC brugte til markedsføring
 - ELO anbefaler at man evt. laver en lille video omkring events
- KA det er svært at fastholde turistaktører, idet branchen er meget sæsonbetonet.
- GPO fortæller kort om at tilslutning til kurserne er lavt. QBC's bestyrelse ønsker at der bliver afholdt kurser lige meget hvad, og at KQ ønsker at der skal være tilslutning nok, før et kursus bliver afholdt.
- HK fremhæv kursister, der har haft en god kursus og del det på sociale medier
- HK undersøg blandt kursister/deltagere om hvordan de har hørt om eventet, (igennem hjemmesiden, posters, radio?)



- Bestyrelsen anbefaler at QBC fremhæver erhvervsdrivende som de har rådgivet, hvor langt er de nået evt. Ludvig (Pukia), Kasper (QBT)
- GPO fortæller om byfesten, om hvordan den er blevet etableret. Der skal være en byfest i forlængelse med Aasiaat Midnight Sun Marathon og Nipiaa Rock Festival
Den bliver ikke lige så stor som i det forrige gange
- HJM spurgte om QBC var en del af GE Aasiaat, bestyrelsen vil vurdere om det er nødvendigt for QBC at blive medlem af GE Aasiaat
- GPO fremlagde konkrete planer for resten af året
- 3-partsmøderne er begyndt at blive afholdt igen, ELO er glad for tiltaget
- Bestyrelsesmødet til september skal opdateres (korrekt dato)
- ELO spurgte til erhvervsduelighedskurset, og GPO fortalte at det først vil blive revurderet til efter juni, da det ikke er helt billigt at skulle afholde og/eller deltage til.
- GPO fremlagde økonomien fra årets start til nu
- GPO fortalte at varmepumpen nu først bliver installeret, det skulle ellers have været sidste år
- HJM fortalte at kursusomkostningerne bliver delt i kursus som QBC afholder, og kurser som QBC tager
- HJM vil snakke med Tusass omkring internet/telefoni priser og evt. lave en forhandling med dem.
- De 2.8 mio som står som tilgodehavende, er det beløb som kommunen skylder QBC.
- HK anbefaler at præsentation sendes i god tid, så de kan kigge det igennem før mødet

Bestyrelsen tog direktionens beretning til efterretning.

7. Orienteringspunkter

Ingen orienteringspunkter udover det allerede fremlagte af direktionen.

8. Eventkalender

Orientering fra direktion og eventkalender blev fremlagt sammen.

9. Bestyrelsens tid - uden direktion



Ikke refereret. Besked til direktionen vil foregå direkte mellem formand og direktion.

10. Evt.

JP foreslog at der bliver lavet et bedre årshjul, hvor forpligtelser nævnt i forretningsorden bliver føjet ind. JP forslår også at der til næste generalforsamling bliver lavet en drejebog, så alle ved hvad der skal siges hvornår. Bestyrelsen var enig i dette.

Dato for underskrifterne / - 2022

Bestyrelsesformand

Hanne Eva Kristiansen

Næstformand

Hans Jørgen Mørch

Medlem

Julia Pars

GE Aasiaat/Kangaatsiaq

Erne Lange Olsen

GE Qeqertarsuaq

Knud Andersen

GE Qasigiannuit

Jakob Jensen